



#### DEUTSCH:

In Forschung und Lehre sind die europäischen Universitäten exzellent. Wo Europa immer noch etwas hinterherhinkt, ist der Impact, den wir daraus generieren. Darüber habe ich mich mit der EU-Kommissarin für Wissenschaft und Innovation, Mariya Gabriel, bei ihrem Besuch an der TUM unterhalten.

Wir brauchen in Europa starke Innovationshubs, die weltweit wettbewerbsfähig sind. Die Region München mit der TUM, weiteren Wissenschaftsorganisationen, Start-ups und starken Industriepartnern ist ein solches Zentrum. Und ich habe es mir zum Ziel gesetzt, dass wir der führende Innovationsstandort in Europa werden!

Herzlichen Dank an Gunther Friedl, Dekan unserer TUM School of Management, und die studentische Initiative TUM Speaker Series für die Organisation.

#### ENGLISH:

European universities are excellent when it comes to research and teaching. But Europe still needs to do better in terms of the impact we

generate from that excellence. I discussed this topic with Mariya Gabriel, EU Commissioner for Innovation, Research, Culture, Education and Youth, during her recent visit to TUM.

In Europe we need strong innovation hubs which are competitive worldwide. The Munich region, with TUM, many other scientific organizations, start-ups and robust industry partners, is one such center. And I've set myself the goal of turning the Munich region into the leading innovation site in Europe!

My sincere thanks go to Gunther Friedl, Dean of our TUM School of Management, and to the student initiative TUM Speaker Series for organizing the visit.